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SLOVO
ÚVODNÍ

“„Drahé děti, zvu vás, abyste šly do přírody a modlily se, 
aby Nejvyšší promlouval k vašemu srdci a abyste pocítily sílu Ducha Svatého, 
abyste svědčily o lásce, kterou má Bůh ke každému stvoření."

MILOSRDNÉ SESTRY
SVATÉHO KŘÍŽE03 GOSPA

s. Luisa Ščotková

Je za námi měsíc květen, snad nejkrásnější měsíc v roce, kdy příroda ukazuje
svou plnou, svěží krásu. Možná proto jej naši předkové zasvětili Panně Marii,
nebeské Matce, aby jí věnovali všechnu tu krásu i svou radost z ní.

V květnovém poselství nás Panna Maria zve do přírody – tam, kde je patrný
Boží řád, kde se odráží Jeho nezměrná fantazie a kreativita. Zve nás tam,
kde můžeme nechat za zády každodenní spěch a stres, kde můžeme být
opět svobodnými dětmi a v úžasu stát před Otcovým majestátem… Maria
nás vždy zve k tomu, co vede k pokoji, jinak to neumí. Dívá se na nás, ale
zároveň jsou její oči zahleděné do ráje, kde nás chce jednou uvítat.

Marii jde o to, aby měl Nejvyšší v našich srdcích stále více místa.              
 V začínajícím měsíci červnu – měsíci zasvěceném Srdci Ježíšovu – je dobrá
příležitost si to více uvědomovat. Máme-li možnost, můžeme třeba
„adoptovat“ kapličku či křížek v polích a častěji je navštívit s myšlenkami
vděčnosti… Anebo si najděme jiný způsob, jak Ježíši znovu ukázat, že je vítán
a že se v našem srdci může cítit doma.

Kéž se z našich srdcí, občerstvených Boží krásou, šíří pokoj, po kterém Maria
ve svým poselstvích tak naléhavě volá…

Poselství z 25.5.2023



FRA MARINKO ŠAKOTA:

MODLITBA
SRDCEM04 GOSPA



NAUČIT SE MODLIT

Pokud se učíme, budeme
otevření novým věcem       
 a stále budeme objevovat
něco nového. 
A tak budeme růst               
 v poznávání Boha...

05 GOSPA

Protože jsme si uvědomili, že samotná modlitba stále nestačí, protože i v modlitbě
můžeme zůstat na povrchu, Panna Maria nám dává novou a důležitou lekci: Chce nás
naučit modlit se!
Nabízí se otázka: Copak se my věřící neumíme modlit? Modlíme se ráno a večer,
modlíme se růženec, chodíme na mši, postíme se, čteme a posloucháme Boží slovo...
To je pravda, ale přestože si myslíme, že se modlíme správně, nejdeme možná
špatným směrem? Možná naší modlitbě chybí něco důležitého? Není možná právě
proto naše modlitba neplodná? Možná právě proto taková modlitba nemůže vést
cestou pokoje? Možná právě proto je namístě námitka některých, kteří v takové naší
modlitbě nevidí pravý smysl? Jak můžeme být lidmi pokoje, kteří by měli přinášet
Boží pokoj druhým, když nás modlitba nemění? Tedy, jak by se měl nebo neměl
člověk modlit, aby nepřehlédl význam modlitby? Co je potřeba se v modlitbě naučit,
abychom byli v dnešním světě lidmi pokoje? Takovými, jaké nás chce Panna Maria? 
Panna Maria nám ukazuje cestu, a proto je Medjugorje výjimečná. Proto je
Medjugorje školou Panny Marie, něco zázračného,   co se děje právě teď – že nás
Nebeská Matka, právě Ona, učí, jak se modlit: „Chci tě naučit modlit se srdcem.“ (25.
října 1989), „Chci vás vést k modlitbám srdce." (25. července 1997).

Položili jsme si velké otázky, ale pro začátek by nám mělo stačit, že ve škole modlitby
Panny Marie začneme od první lekce. 
Toto je pro začátek nejdůležitější: být připraven se učit, tj. rozpoznávat, objevovat
něco nového a neznámého. Pokud se učíme, budeme otevření novým věcem a stále
budeme objevovat něco nového. A tak budeme růst v poznávání Boha: „Nechť vaše
radost je pouze v objevování Boha v každodenní modlitbě. Proto využijte tento čas           
 a modlete se, modlete se, modlete se, Bůh je vám nablízku v modlitbě a prostřednictvím
modlitby.“ (25. července 2000)
Panna Maria nás chce naučit modlit se srdcem, ale bez nás to nedokáže. Potřebuje
naši spolupráci, tedy naši úplnou odevzdanost, náš souhlas učit se a dovolit jí, aby
nás vedla: „Proto mi, drahé děti, pomozte, aby vaše modlitba byla ze srdce a abyste se mi
všichni zcela odevzdali. Tak vás budu moci učit a vést na této cestě, kterou jsem s vámi
začala.“ (28. srpna 1986)



Tedy, Panna Maria rozlišuje mezi modlitbou ze zvyku a modlitbou srdcem. Modlitba
ze zvyku je modlitba, která nevešla do srdce, ale zůstala na povrchu jako vnější akt,
který je vnímán jako nutnost a povinnost, kterou je třeba vykonat. V takovém
přístupu k modlitbě důvody pro vynechání modlitby snadno převažují nad důvody
pro modlitbu. V takové modlitbě není žádná hloubka ani osobní prožívání. Během
takové modlitby jsme více nepřítomní než přítomní. Taková modlitba proběhne ve
vlažnosti, lhostejnosti a průměrnosti. Nejsme do ní srdcem ponořeni zcela, ale jen
částečně. Po takové modlitbě zůstáváme nebo se vracíme domů stejní, beze změny.

Modlitba srdcem je tehdy, pokud v určité chvíli převládne nad něčím jiným, co se
nabízí (sledování televize apod.), což je známkou toho, že srdce je v dobré náladě,
otevřené k modlitbě a že člověk je připraven Bohu dát přednost a první místo. Při
modlitbě srdcem není modlitba nutností, ale stává se potřebou duše: „Otevřete se
modlitbě, aby se modlitba stala vaší potřebou.“ (25. února 2002) „Ať se vám modlitba
stane potřebou, abyste každý den rostli více ve svatosti.“ (25. března 2012) Mezi
modlitbou a modlitbou srdcem je ještě jeden důležitý rozdíl: „Drahé děti, Bůh
nechce, abyste byly vlažné a nerozhodné, ale abyste se mu zcela předaly.“ (20. listopadu
1986)

V modlitbě srdcem se Bohu zcela odevzdáváme. V ní jsme šťastní, srdcem přítomní
a pozorní. Nemodlíme se, abychom něco vyprosili, ale vše, co děláme, prožíváme
srdcem. Do ní nejsme ponořeni jen napůl, nejsme vlažní a nerozhodní, ale ponořeni
srdcem - zcela. "Ze srdce vás zvu: buďte mými  celým srdcem...“ (25. února 2004)
Modlit se srdcem znamená nasměrovat srdce k nebi a věčnosti: „...volám vás, abyste
neztráceli naději a aby váš pohled a srdce byly vždy nasměrovány k nebi a věčnosti. Tak
budete otevřeni Bohu a jeho plánům.“ (25. prosince 2016)
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Modlete se – to je nejčastější poselství
Panny Marie v Medjugorje. Proč ale              
 k "modlete se" přidává ještě další slovo –
srdcem? Nestačí, aby řekla: modlete se?
Zjevně to nestačí, protože Panna Maria ví,
že v modlitbě můžeme zůstat na povrchu
prožívání. „Dnes vás zvu, abyste se modlili
srdcem, ne ze zvyku. Někteří přicházejí, ale
nechtějí se v modlitbě posunout. Proto vás
jako Matka chci upozornit: modlete se, aby
modlitba vítězila v každém okamžiku ve vašich
srdcích.“ (2. května 1985)

SRDCEM



I taková modlitba,
když jsme unavení
z práce, má svou
hodnotu a důvod je
následující: protože
modlitba je pokrm.
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Někdy se modlíme, ale jen kvůli nějaké
těžkosti, která nás potkala, kříži nebo nemoci.
A skutečně, takové okolnosti nás nutí se
modlit, protože jinak bychom se nemodlili.
Panna Maria však nechce, abychom se modlili
jen při těžkostech, ale aby důvodem a motivací
naší modlitby byla láska k Bohu: „Uvědomte si,
moji milovaní, že jsem vaše Matka a že jsem
přišla na zem, abych vás učila z lásky naslouchat,
z lásky se modlit...“ (29. listopadu 1984) Někteří se přestanou modlit, protože nedostali
od Boha to, oč prosili, protože je Bůh nevyslyšel. Ale Panna Maria nás učí: „...tak si
myslíte, že Bůh je od vás daleko a že vás neposlouchá a neslyší vaše modlitby. Ne, drahé
děti, to není pravda!" (25. ledna 1988)

Někdy existují důvody, proč se nemůžeme modlit srdcem. Jedním z nich je těžká
práce. Ale i tehdy je důležité nevynechat modlitbu. „Znovu vás vybízím k modlitbě
srdcem. Kéž je vám, drahé děti, modlitba každodenním pokrmem, zvláštním způsobem
tehdy, když vás práce na poli vyčerpává natolik, že se nemůžete modlit srdcem.“ (30.
května 1985)
Tedy, i taková modlitba, když jsme unavení z práce, má svou hodnotu a důvod je
následující: protože modlitba je pokrm. Tak jako jsme někdy unavení, a přesto jíme,
nebo když si ani neuvědomujeme, čím své tělo krmíme, a ten pokrm i tak působí,
stejně tak působí modlitba jako potrava pro naši duši. Proto je důležité se i tehdy
modlit. I když to bylo krátké a ne dost hluboké. 

Vánoce, Velikonoce, Seslání Ducha svatého, svátky Všech svatých či Panny Marie
(například Zvěstování) můžeme slavit pouze navenek, aniž bychom to prožívali v srdci,
ale Panna Maria chce, abychom to slavili jinak: „Přeji si, aby můj svátek všichni prožili ve
svém nitru." (24. března 1985)
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Panna Maria si tedy přeje, abychom se učili modlit se srdcem v různých životních
situacích, ať už jsou těžké nebo lehké, a abychom to činili jakýmkoliv modlitebním
způsobem (ať už se modlíme růženec, slavíme mši nebo adorujeme).

Konečně, modlit se srdcem ve skutečnosti znamená žít srdcem. Aby všechno, co
děláme, bylo – srdcem. Z předchozího uvažování o modlitbě srdcem jsme si mohli
uvědomit, co je pro Pannu Marii důležité: abychom v modlitbě nezůstali na povrchu,
protože taková modlitba nás nezmění a nebudeme schopni naplnit to, k čemu nás
vyzývá, abychom byli lidmi, kteří kolem sebe šíří mír.

- Pokračování v dalším čísle -

FRA MARINKO
ŠAKOTA

Zdroj fotografie:
https://storage.bljesak.info/image/380792/8

00x550/fra-marinko-sakota.jpg

Narodil se 12. července 1968         
 v Čitluku. Po studiu vstoupil do
františkánského řádu. V roce 1996
byl vysvěcen na jáhna a následně
na kněze. Kněžskou službu
vykonával i v zahraničí. V letech
2012 až 2022 by farářem                
 v Medjugorje.

Zdroj textu: https://radio-medjugorje.com/istaknuto/fra-marinko-sakota-za-glasnik-mira-moliti-srcem/



SVĚTLANA NĚMČÁKOVÁ 

MARIA,
KRÁLOVNA MÍRU

I V DOBĚ VÁLKY

V minulých dnech jsem se
začetla do knihy "Medžugorje -
Dny války", kterou napsala
sestra Emanuela z francouzské
Komunity Blahoslavenství... 
A opět jsem si uvědomila, jak je
Mariina výzva k modlitbě a míru
aktuální i v dnešní době.
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V průběhu celých 42 let zjevování nás Panna Maria v Medjugorje stále vybízí            
 k modlitbě, která je základním stavebním prvkem pokoje a míru. Na naší modlitbě –
modlitbě srdcem - záleží mír v našich srdcích i v celém světě. V souvislosti s válkou na
Ukrajině se mohou vynořovat obavy z možnosti rozšíření válečného konfliktu do
dalších zemí, nebo až k nám. Co můžeme proti tomu udělat? Brát vážně všechny výzvy 

Nebeské Královny míru
a žít je. 
Kniha, do které jsem se
začetla, je v podstatě
válečný deník sestry
Emmanuely, která měla
spolu s dalšími členy
komunity odvahu
zůstat v Medjugorje      
 i v době války            
 v Jugoslávii (1992-1993)
a sesbírala do této
knihy zážitky lidí
pobývajících  v
Medjugorje. Čím více
jsem    se    začetla    do

těchto zpráv, úvah a svědectví, tím víc jsem si uvědomovala: je na každém z nás, jaká
bude naše budoucnost. Jestli vezmeme vážně Mariina poselství - která nám přinášejí
velkou naději, nebo budeme nečinně propadat strachu a lhostejně přihlížet. Tak to
činili mnozí lidé v Bosně a Hercegovině, než se 6. dubna 1992 ve 21 hodin 30 minut
všechno změnilo. Vybrala jsem několik úryvků z knihy, pro pochopení a povzbuzení:  
7. dubna 1992
Široki Brijeg vzdálený 30 km od Medžugorje byl dnes ráno bombardován. Zatím          
 4 mrtví. Chorvatské síly útočí na Mostarské letiště. Srbové odpovídají
bombardováním obcí poblíž Mostaru a hrozbami, že se zmocní Medžugorje, pokud
Chorvaté nepřestanou. Události mají prudký spád.   



Když člověk kráčí      
 s Bohem, má za
spojence toho, který
válku nikdy
neprohrává!
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8. dubna 1992
Dnes poprvé nebyla v Medžugorji večerní mše
slavena v kostele, ale ve sklepě fary za
zabedněnými okny. Vesnice sice nezažila
žádný útok, ale zřetelně slyšíme, jak někde
padají bomby, patrně na Mostar. Letiště bylo
úplně zničeno Chorvaty, srbská letadla ho
nemohou používat, je v plamenech a s ním
jeho  strašné  migy.   Na  severní  straně  kopce 
Zjevení a v oblasti, která ho dělí od kopce Križevac, byly vyhloubeny zákopy. V nich
jsou muži z Medžugorje. V nedaleké vesnici Vionica vypálili četníci několik domů.
10. dubna 1992
Včera bylo v centru Čitluku nalezeno 6 bomb v těsné blízkosti budov, ale
nevybuchlých. Nemohli jsme se z toho údivem vzpamatovat – až na tři malé holčičky,
které to považovaly za přirozené a logické - vždyť se za to modlily!!!
Jsme stále v kontaktu s Vickou, která bývá dost času v jednom sklepě v Bijakoviči. Je
pro nás všechny skutečně světlem. Ivan je doma a modlí se s celou rodinou, není ve
zbrani. Ani jeden z nich nemá žádné zvláštní poselství. Gospa každý den přichází,
modlí se s nimi a žehná nám všem. Cožpak neřekla: „Modlitba je jediný prostředek, jak
zachránit lidstvo?“ Když člověk kráčí s Bohem, má za spojence toho, který válku nikdy
neprohrává!
11. dubna 1992
Všimla jsem si jedné věci: za těch několik dnů, co trvá tato válka, upřely na Medžugorje
oči tisíce lidí…



Gospu vidí každý den doma v 18.40. Ukazuje mu, jak velice je s námi: “Ja sam           
 s vama,“ a jak velice s námi cítí jako matka.
Vicka pozvedá morální stav jednotek a vede modlitbu ve sklepě. Ivanka je ve svém
domě v Miletině (3 km od kostela) se svými dvěma dětmi. A ještě je tu Milka,
Marijina mladší sestra, která viděla Gospu pouze v první den zjevení. Ta pečuje       
 o své staré rodiče.
Vůči krutostem ukazovaným v televizi i těm, které zůstanou skryty, se mnozí cítí
bezmocní. To však vůbec není pravda. Každý, bez ohledu na svůj věk, na stav svého
zdraví, svědomí, víry je důležitý při realizaci Gospina plánu pokoje. Sama to řekla.
Prosím vás, čtěte její poselství a vězte: Ona má klíč k míru a vysvětluje nám, jak se
používá. Má klíč k pokoji, který svět nemůže dát. Každý je v Jejích očích stejně
důležitý jako významný politik. V čem? Nenávist pochází od Satana. A toho i ten
nejmenší z nás může zneškodňovat svým osobním úsilím o odpuštění, o smíření,   
 o lásku. Prostý růženec, půst, který člověka něco stojí: to je bomba, která nepadne
na vesnici; to je ruka, která přestane zabíjet…
16. dubna 1992    Zelený čtvrtek
Válka na nás dopadla jako mračno kobylek na pole obilí. Prvními terči ničivých
leteckých útoků jsou kostely. 
„Modlete se, žijte podle mých poselství“ říká nám Maria, „a uvidíte zázraky Boží
lásky ve svém každodenním životě“. Já začínám dnes. Rozhoduji se pro modlitbu
srdcem a pro opravdové obrácení. Mám návrh: Jděme na frontu se všemi muži,
bratry, manžely, otci… Ne, že se s nimi postavíme do zákopů na Podbrdu, ale že
budeme bojovat, až do krve bojovat - proti hříchu, který v nás přebývá. Avšak
modlitbou a postem – a  tím,  že  se  skryjeme  pod  velký  Gospin  plášť, s růžencem       
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12. dubna 1992    Květná neděle
V ulicích Medžugorje už neuvidíte
jediné dítě, domy jsou většinou
prázdné. Příčinou je hromadný exodus
do Makarské a do Splitu. Člověk zde
nepotká téměř nikoho jiného než
vojáky, kteří si přicházejí odpočinout
mezi dvěma službami při střežení
Medžugorje. Téměř všichni mají pod
nárameníkem zavěšený růženec.
Vizionáři jsou zde nyní čtyři: Ivan, který
se i přes nebezpečí chodí denně modlit
na kopec zjevení. Muži z Bijakoviči mu 
 řekli: „Tvým úkolem je modlit se..."



V růženci a modlitbě srdce
ukazuje každému jeho úkol. Jaké
je to štěstí, ano, jaké je to štěstí
pro nás, že Ji máme za Matku a
že pracujeme pod Jejím
vedením. Že takto máme Ježíšův
pokoj ve svých srdcích. Díky.
Díky všem!
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v ruce, spojeni s Vickou, která ve svém špinavém krytu bdí nad Medžugorjem - na
tváři úsměv, který je už z nebe.
27. dubna 1992
Všichni jsme zde stále naživu. Všechna blízká místa byla x-krát bombardována. Mezi
civilním obyvatelstvem jsou ztráty, zahynuly i děti. Ve čtvrtek 23. bombardovalo
jedenáct migů Čapljinu, naše domy se otřásaly, obloha byla poseta ohnivými
koulemi – žádné Letnice, jen žhavé koule mající odchýlit protiletadlové střely. Muži  
 z Medžugorje stále hlídkují v zákopech, ani jeden nebyl ještě raněn, i přes ty tuny
granátů a bomb, které na ně napadaly. Všichni vědí, odkud - nebo spíše od koho –
přichází ochrana. Zůstává velká otázka: mají Srbové v úmyslu vymazat Medžugorje 
 z mapy? Řekli, že Medžugorje bude jejich „zákuskem“. Modleme se, aby jim Gospa
nejen odepřela tento zákusek, ale aby je i vyléčila z jejich cynismu. Drak komunismu
se v Evropě naposledy ohání ocasem.
1. května 1992
Pochválen buď Ježíš a Jeho pěstoun Josef, který vydělával na denní chléb tomu, jenž
je Chlebem života!
Takže do díla! Dnes je k tomu pravý čas! Kamion potravin z Francie dobře dojel,
tisíceré díky, začalo rozdělování. Gospa dnes počítá s těmi, kdo Jí řekli své „ano“.
Chce jim svěřit mnoho. S nimi zvítězí a naplní svůj plán započatý ve Fatimě. 

Použité úryvky z knihy: 
EMMANUELLA. Medžugorje: dny války.
Kostelní Vydří: Karmelitánské
nakladatelství, 1997. ISBN 80-7192-168-8.



DUBEN  2023

STATISTIKA 
FARNOSTI
Podaných svatých přijímání:   
     150.000  
Koncelebrujících kněží:  
      3.045  

8. 5. 2023

PŘEDSTAVEN PROGRAM LETOŠNÍHO
34. FESTIVALU MLÁDEŽE
Mladifest se bude v tomto roce výjimečně konat v jiném
termínu, než jak jsme zvyklí. Zahájen bude den po oslavách
patrona farnosti, svatého Jakuba, a to ve středu 26. 7. 2023
modlitbou růžence v 18h, poté bude následovat zahajovací
ceremoniál, mše svatá a eucharistická adorace. Druhý den,
ve čtvrtek, zahájíme v 6h modlitbou růžence na Podbrdu,
následovat bude klasický dopolední program od 9h
 (katecheze, modlitby a svědectví) a odpolední program od
16h (svědectví), který bude stejný i v pátek a v sobotu.
Večerní modlitební program (od 18h růženec, od 19h mše
svatá) bude ve čtvrtek doplněn o procesí se sochou Panny
Marie a adoraci, v pátek modlitbou před křížem se svíčkami
a v sobotu adorací s vysláním. Vše bude završeno v neděli
30. 7. 2023 mší svatou na Križevaci. 
Mottem letošního Mladifestu je: "Hle, má matka a moji
bratři." (Mt 12, 49)

28. 5. 2023

ZMĚNA ČASU VEČERNÍHO
MODLITEBNÍHO RPOGRAMU
Od 1. 6. 2023 dochází při aktivitách farnosti k přechodu na
letní rozpis, který potrvá až do 1. září. 
Večerní modlitební program bude začínat v 18h modlitbou
růženců a v 19h bude následovat mše svatá. 
Během těchto tří měsíců dojde také ke změně sobotního
večerního modlitebního programu. Po mši svaté bude
následovat modlitba za zdraví duše i těla, slavná tajemství
růžence a od 22h do 23h eucharistická adorace. 
Farní modlitba křížové cesty na Križevac bude bývat vždy  
 v pátek v 16h, farní modlitba růžence na Podbrdo bude
začínat každou neděli v 16h. 

12. - 14. 5. 2023

9. MEZINÁRODNÍ
DUCHOVNÍ OBNOVA
PRO DĚTI S
PORUCHAMI A
INVALIDNÍ OSOBY 
Téma tohoto třídenního
setkání bylo: "Hle, moje
matka a moji bratři!"         
 (Mt 12, 49). Na programu
byla každodenní účast na
Mši svaté, svatá zpověď,
modlitba růžence či křížové
cesty, které byly upravené
pro osoby se speciálními
potřebami či divadelní
představení.

13 GOSPA

AKTUALITY
Z MEDJUGORJE



10. 6. 2023

SVĚTOVÉ SETKÁNÍ O LIDSKÉM BRATRSTVÍ #NOTALONE
Papež František se na Svatopetrském náměstí zúčastní akce pořádané vatikánskou
nadací Fratelli tutti, která spojí lidi z celého světa, aby společně podporovali kulturu
bratrství a míru. Akce je inspirována encyklikou Fratelli tutti, kterou vydal papež
František v roce 2020. Na setkání budou přítomni nositelé Nobelovy ceny a mladí lidé    
 z celého světa ve znamení kultury a míru. Akce se bude konat ve stejnou dobu i v
dalších    
                                                                                                                                8 městech světa. 

20. 5. 2023

MARIÁNSKÉ PROCESÍ VE VATIKÁNU
V sobotu 20. května zaplnili Svatopetrské náměstí ve
Vatikánu poutníci, aby se pomodlili růženec ke cti
Panny Marie. Procesí s obrazem "Matky církve" vedl
kardinál Mario Grech, generální sekretář biskupské
synody. 

15. 5. 2023

CENA OMNIA
VINCIT AMOR
2023
"Cenu vděčnosti" udělila    
 Aliance pro rodinu v Praze
čtyřem manželským párům
za jejich svědectví               
 o hodnotě rodiny.
Smyslem ceny je ukázat, že
i v dnešní náročné době je
možné vytvořit hodnotnou              
a kvalitní rodinu.

25. 5. 2023

KONFERENCE 
O AKTIVIZACI
ŽIVOTA VE
FARNOSTECH
V Arcibiskupském paláci    
 v Olomouci proběhl           
 2. ročník konference,
která se zabývala tím, jak
podpořit aktivní život ve
farnostech. Zúčastnilo se
ho 120 účastníků z řad
duchovních i laiků. 

27. 5. 2023
EUCHARISTICKÉ
PROCESÍ 
V NEW YORKU
Do ulic vyšlo procesí          
 s Eucharistií, které čítalo na
4 tisíce osob.    V průvodu,
který vedl pomocný biskup
newyorkské arcidiecéze
Joseph Espaillat, byli kněží,
řeholníci a laici, kteří se
modlili za odpuštění hříchů
v tomto městě i ve světě.
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AKTUALITY
Z NÁBOŽENSKÉHO

SVĚTA



DRAHÉ DĚTI!
VŠECHNY VÁS VOLÁM, ABYSTE BYLY

NOSITELI MÍRU A RADOSTI VZKŘÍŠENÉHO
KRISTA PRO VŠECHNY TY, KTEŘÍ JSOU

DALEKO OD MODLITBY, ABY JE JEŽÍŠOVA
LÁSKA SKRZE VAŠE ŽIVOTY PŘETVOŘILA 

V NOVÝ ŽIVOT OBRÁCENÍ A SVATOSTI.
DĚKUJI VÁM, ŽE JSTE PŘIJALY MOU VÝZVU.
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Poselství Panny Marie z 25.4.2023
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Poselství Panny Marie z 25.5.2023

DRAHÉ DĚTI!
ZVU VÁS, ABYSTE ŠLY DO PŘÍRODY 

A MODLILY SE,  ABY NEJVYŠŠÍ
PROMLOUVAL K VAŠEMU SRDCI A ABYSTE
POCÍTILY SÍLU DUCHA SVATÉHO, ABYSTE
SVĚDČILY O LÁSCE, KTEROU MÁ BŮH KE

KAŽDÉMU STVOŘENÍ.
JÁ JSEM S VÁMI 

A PŘIMLOUVÁM SE ZA VÁS.
DĚKUJI VÁM, ŽE JSTE PŘIJALY MOU VÝZVU.



Vydejte se s Centrem Medjugorje, z.s. na poutní cestu
k Panně Marii do Medjugorje. 
Nechejme se Jí vést blíž k Ježíši. Ona na nás čeká...

TERMÍNY POUTNÍCH CEST DO MEDJUGORJE
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TERMÍNY POUTNÍCH CEST DO MEDJUGORJE:

POZVÁNKY Z 
CENTRA MEDJUGORJE

VÍCE INFORMACÍ A PŘIHLAŠOVÁNÍ:

www.centrum-medjugorje.cz
www.zajednahlubinu.cz

24.-30.7.2023   FESTIVAL MLÁDEŽE - MLADIFEST + moře
13.-19.8.2023   NANEBEVZETÍ P.MARIE + moře
24.-30.9.2023   SVATÝ VÁCLAV, MODLITBA ZA NÁROD

" Zvláštním způsobem vás prosím, 
abyste se modlily za  kněze  a všechny zasvěcené,

aby ještě vroucněji milovali Ježíše, 
aby Duch Svatý naplnil jejich srdce radostí, 

aby svědčili o Nebi a nebeských tajemstvích." 
Poselství z 25. 9. 2017

Uposlechli jsme výzvu Panny Marie a od ledna
jsme zahájili modlitební řetez každodenní
modlitby růžence za naše kněze a český
národ. Termíny mnoha dní jsou již obsazené, ale
jsou stále dny, na které není nikdo zapsán...
Zapojte se do této modlitby a společně prosme
za naše pastýře, ať je Bůh provází svou ochranou
a požehnáním a za obrácení našeho národa.

Stránky modlit. iniciativy: www.centrum-medjugorje.cz/modlitba-za-narod-a-kneze/



moci zapomenout na své problémy, ale nenašel jsem to. Začal jsem se stýkat s lidmi
se stejnými životními problémy, kteří brali drogy, pili alkohol, měli hodně peněz… Ale
uvnitř jsem byl prázdný. Když mi bylo pouhých 19 let, neměl jsem vůli žít a chtěl jsem
zemřít a jediná modlitba, kterou jsem řekl, byla: "Bože, dej, ať se zítra neprobudím,
chci se vším skončit!" a věřím, že Bůh odpověděl na mou modlitbu, ale jiným
způsobem, než jsem čekal.

Na návrh mé tety jsem vstoupil do komunity Cenacolo, protože jsem v jejích očích
viděl spoustu víry a naděje, že vše bude v pořádku, a to mi dodalo sílu k tomuto
kroku. Tak jsem po přípravě vstoupil do společenství domu "Pole života" (pozn.
Campo della vita) v Medjugorje. Zpočátku pro mě bylo neobvyklé vidět kluky             
 v komunitě šťastné a usmívající se, jak se modlí a pracují, mají vůli žít a nemají
mnoho materiálních věcí. Říkal jsem si, že tam něco musí být, protože kluci byli vždy
blízko a pomáhali mi, což se mě hodně dotklo, protože jsem se cítil jako v rodině,
kterou jsem už dávno ztratil.

S pocitem přijetí jsem se tedy mohl otevřít před ostatními, uvědomit si, že Bůh
existuje a že mi pomáhá prostřednictvím bratrů z komunity, a tak jsem zažil pravdivá
slova matky Elvíry, která řekla, že kdo chce stát na svých nohách, musí umět klečet! V
komunitě jsme často nosili lidi s postižením na kopec zjevení (pozn. Podbrdo), takže
jsem si při pohledu na úsměvy těchto lidí uvědomil důležitost zdraví a naučil jsem se
být na konci každého dne více usměvavý a spokojenější.  V Komunitě jsem také přijal 

SVĚDECTVÍ JAKOVA JURASE:

BŮH JE LÁSKA    
 A JEN V LÁSCE   
 JE SPÁSA
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Chvála Kristu a Marii! 
Jmenuji se Jakov Juras (pochází           
 z Chorvatska, pozn. red.) a toto je
můj příběh od temnoty drog po
světlo      v Kristu. 
Od dětství jsem si vybíral jednodušší
cestu, cestu zla, a nikdy jsem nepřijal
utrpení jako součást svého života.
Rodiče mi umožnili všechno a já měl
všechno, nemusel jsem se obětovat,
abych něco získal. Takže jsem měl
všechno a neuměl jsem si toho vážit.
Když mi bylo 12 let, rodiče se rozvedli
a můj svět se zhroutil, všechno
zčernalo a já se stáhl do sebe. Často
jsem zůstal sám a maminka nevěděla,
jak mi pomoci. Byl jsem přesvědčený,
že se z té situace dostanu, ale nešlo
to. Chtěl  jsem  jiný  život,   kde   budu



svátosti, vyzpovídal se, pocítil odpuštění, zbavil se břemene, které jsem už dlouho
nesl a dostal chuť začít znovu.

Jednou jsem dostal dar účastnit se muzikálu "Credo", ve kterém jsem hrál roli
svatého Petra. Ve scéně, kdy zapírám Ježíše, jsem u písničky zpěváka opravdu plakal,
když jsem si vzpomněl, kolikrát jsem v minulosti zradil Jeho lásku. Když mi Maria
vyšla vstříc, držíce Ji za ruce, řekl jsem si, že bych to mohl zvládnout. Při pohledu do
Mariiných očí jsem si uvědomil, že existuje Matka, která je mi vždy nablízku,
podporuje mě a pozvedá.

Po nějaké době jsem si uvědomil, že moje cesta pokračuje mimo komunitu, a tak
jsem se rozhodl zůstat v náručí Královny míru a dále žít v Medjugorje. Díky
každodenní modlitbě k Panně Marii jsem poznal svou ženu Annu Marii. Jako základ
našeho vztahu jsme si zvolili víru a modlitbu. Tak jsme se vzali a dnes, po 3 letech
manželství, jsme bohatší o dvě krásné děti. Medjugorje mi dalo nový život
prostřednictvím lidí, kteří žijí podle Kristových slov, a nejdůležitější je, že mě vrátilo
na cestu spásy, kterou dnes chci předat jako svědectví svým dětem a ostatním lidem.
Bůh je láska a jen v lásce je spása!"
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Zdroj použitých fotografií: Fcb stránka Jakova Jurase, Zdroj textu: 
 https://www.facebook.com/radiomirmedjugorje/posts/pfbid0379ecnhpZDGJ8EurS7qbC3z74kQbFTRuV1qWqs9uEDkWTFx
H17FuaaCGnadeLm3vl



NANEBEVSTOUPENÍ
PÁNĚ
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ARCIBISKUP TOMO VUKŠIĆ:

KÁZÁNÍ Z MEDJUGORJE



Drazí bratři a sestry, dnes je svátek Nanebevstoupení Páně a je to čtyřicátý den
po Ježíšově vzkříšení. Dnešní svátek připadá na tento den, tedy čtyřicátý den po
Velikonocích, právě proto, že k jeho nanebevzetí došlo čtyřicátého dne po
historickém Ježíšově zmrtvýchvstání. 
Mezi Velikonocemi a Nanebevstoupením Páně se Ježíš mnohokrát zjevil svým
učedníkům a využil každé příležitosti, aby je posílil, především ve víře v jeho
vzkříšení, aby je povzbudil ve chvílích jejich strachu a starostí o vlastní život          
 a povzbudil je, aby pokračovali v jeho díle zvěstování a kázání Boží spásy
každému člověku.

Jedno z těch zjevení je popsáno v dnešním úryvku z evangelia (Mt 28, 16-20)        
 a nejenže velmi pěkně zapadá, což je celkem logické, do kontextu dnešního
svátku Nanebevstoupení Páně, ale je také velmi milou a krásnou okolností,
ohlašující svátost křtu a jiných svátostí a hlásání evangelia, které Ježíšova církev
plní jako svůj úkol. Existují čtyři klíčové prvky Ježíšových vět, které jsou obsaženy
na konci Matoušova evangelia v pasáži, která nám byla dnes zvěstována.
Hlásejte, křtěte všechny národy, učte je zachovávat, co jsem vám přikázal, a já
budu s vámi po všechny dny. Hlásejte, Ježíš to nejen nařídil, ale ještě více si přál,
aby to jeho učedníci činili a chovali se tak, mluvili tak,  aby  jejich  řeč a  jejich  činy 

...Ale navzdory naší
slabosti, utěšuje nás
Jeho učení, které je
součástí Jeho kázání
a svědectví, že Boží
milosrdenství je také
nekonečné...
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byly zvěstováním Ježíšova evangelia.
Přikázal církvi, aby po obrácení lidí,
kteří přijmou jeho evangelium, je křtili
a aby ti, kdo jsou pokřtěni,
ochraňovali a zachovávali ve svém
životě všechno to, co jim přikázal, a že  
tak bude s nimi po všechny dny až do
jejich konce, do jejich vzkříšení... 



Svátost křtu je doslova branou k naší spáse. Ke spáse nestačí jen o Velikonocích projít
čestným způsobem krásnou branou svátosti křtu, ale  pro další cestu vedoucí za tou
branou (období po křtu, pozn. red.) je třeba dodržet vše, co Ježíš přikázal. 

To je každodenní život Ježíšových učedníků, kázat slovy i činy, denně svědčit a být
svědky udílení jeho svátostí. Chránit všechno to, co nám přikázal. A dobře víme, že tato
Ježíšova touha je něčím, před čím člověk, ať je jakkoli slabý, bez ohledu na mnoho
krásných okamžiků svého života, raději mlčí. 
Všichni dobře známe Ježíšova přikázání a Ježíšovu morálku, Ježíšovo učení je skutečně
nekonečně krásné, ale někde paralelně s touto nekonečností krásy jsou téměř
nekonečné také naše slabosti. Ale navzdory naší slabosti, utěšuje nás Jeho učení, které
je součástí Jeho kázání  a svědectví, že Boží milosrdenství je také nekonečné. 
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Takoví, jací jsme, v jeho
společenství, které se
nazývá Církev, a je
společenstvím spásy,
udělují se svátosti,           
 a především svátost křtu,
který je svátostí všech
ostatních svátostí.
Jeden z nejstarších názvů
této svátosti je "dveře
církve", "dveře spásy"     
 a v náboženském smyslu
je  toto  jméno   mnohem
silnější, protože je lépe
srozumitelnější pro ucho
a mysl běžného věřícího.  

Utěšuje nás, ale neospravedlňuje
setrvávání ve svých slabostech, vyzývá
nás k obrácení a návratu z možných
odboček na správnou cestu následování
Ježíše Krista.

Použitá fotografie arcibiskupa a zdroj textu: https://radio-
medjugorje.com/vijesti/medjugorje/nadbiksup-tomo-
vuksic-na-svetkovinu-uzasasca-gospodinova-slavio-misu-u-
medugorju/



6. 6. 2023, 19:30

BENEFIČNÍ KONCERT PRO KLÁŠTER
Místo konání: PRAHA-BŘEVNOV, kostel sv. Markéty
Popis: Benefiční koncert Hradišťanu na podporu kláštera
bosých karmelitek v Drastech. Přímý přenos na TV Noe.
Více na: https://hradistan.cz/koncerty/koncert-praha-
brevnovsky-klaster

24. - 27. 7. 2023

DUCHOVNÍ OBNOVA PRO MAMINKY
Místo konání: ZLÍN, Polyfunkční dům Regina
Popis: Duchovní obnova s Mgr. Františkou
Böhmovou je určená pro všechny maminky. Téma je
Odpuštění. Program: katecheze, adorace, mše svatá,
svátost smíření, sdílení. Je možnost hlídání dětí. 
Více na: https://www.credonf.cz/blog/duchovni-obnova-
pro-maminky

23. - 25. 6. 2023

KEFASFEST
Místo konání: DOLNÍ
KOUNICE, areál Rosa Coeli
Popis: Festival, který
zprostředkovává 
 křesťanskou kulturu
široké veřejnosti. Na
programu koncerty,
workshopy, výstavy,
zábavné aktivity aj.
Více na: https://kefasfest.cz/

24. 6. 2023

KONFERENCE
POSLANÁ
Místo konání: 
ZLÍN, Impact Hub
Popis: Konference určená
pro všechny vzácné Boží
dcery. Součástí programu je  
mše svatá, modlitba chval,
workshopy, kavárna a další. 
Více na:
https://1url.cz/3uMEn

5. - 9. 7. 2023

KATOLICKÁ
CHARISMATICKÁ
KONFERENCE
Místo konání: 
BRNO, Výstaviště BVV
Popis: Motto konference
je „Štěstí, kde bychom ho
nečekali“. Na programu
jsou přednášky, modlitba
chval, mše svaté, modlitby
a další.
Více na:
http://konference.cho.cz/
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DOPORUČUJEME
DUCHOVNÍ AKCE



CENTRUM MEDJUGORJE, Z.S.:
IČO: 17544866
Tel.: +420 723 230 310
E-mail: gospa@centrum-medjugorje.cz
Web: www.centrum-medjugorje.cz
Číslo účtu: 317544866/2010 (Fio banka)

Děkujeme za vaši finanční podporu! 
Pomáháte nám šířit mariánskou úctu v naší zemi!

QR vizitka QR platba

VYDÁVÁ:

Použité fotografie v časopise: archiv Centra Medjugorje, pokud není u fotografie uvedeno jinak.

CENTRUM
MEDJUGORJE: 
S MARIÍ NA CESTĚ
K JEŽÍŠI...


